
Ikt.szám:             /2011.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Ipolydamásd Község Önkormányzatának 2011. július 28.-án (csütörtök) megtartott 
falugyűléssel egybekötött közmeghallgatáson.

Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerint

Rományik Ferenc polgármester: Köszönti a megjelent képviselőket, a körjegyző asszonyt, 
valamint a község lakosságát. A mai összejövetel célja, hogy beszámoljunk a lakosságnak az 
idáig  végzett  munkákról,  számot  adjunk  a  község  életéről,  anyagi  helyzetéről,  várható 
fejlődéséről, kitűzött céljainkról. 

Megállapítja, hogy képviselő-testület határozatképes, mert a 4 fő képviselő közül  4 fő és a 
polgármester jelen van.

Ismerteti a napirendi  pontokat, melyet a képviselő-testület egyhangúlag, az alábbiak szerint 
elfogad:

Napirendi pontok:

1.) Ipolydamásd Község Önkormányzatának 2011. évi költségvetése 

2.) Pályázatokról tájékoztatás

3.) Falunapról tájékoztatás

4.) Lomtalanításról egyeztetés

5.) Közmeghallgatás

1.) Ipolydamásd Község Önkormányzatának 2011. évi költségvetése 

Rományik Ferenc polgármester: 

2011. évi költségvetés összege: 113,006 e Ft
- ebből műk. hiány     2,200
- állami támogatás, SZJA.   19,441
- helyi adók: iparűzési adó   900

pótlék-bírság       150
talajterh. díj         400
kommun. adó        900                                      

                           gépjármű adó         1000
   saját bevétel     50

                  összesen:     3,400
- bérleti díjak,szolgált.díjak, áfa        315
- felhalmozási bevétel   85,592

/játszótér,közösségi ház/
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            -     közhasznú foglalkoztatásra átvett pénz     1,438
            -     kistérségtól előző évi elszámolásból átvett pénz        620

Tervezett kiadásaink összesen: 113,006 e Ft
ebből:
- munkabérre és járulékaira     7,290
- dologi kiadásokra     9,042
- kistérségnek intézményi átadás     4,412
- körjegyzőség működéséhez átadás     3,720
- védőnői szolgálat működéséhez átadás          50
- rendszeres segélyezésre     2,300
 /bérpótló juttatás,lakásfenntartási támogatás, ápolási díj
- eseti segélyezésre        600
- lakástámogatásra        272
- hulladékgazdálkodásra átadás        348
- játszótér, közösségi ház kialakítására   84,972

2011.I.félévben segélyezésre visszaigényléssel kaptunk 1,748 e Ft-ot, mely tartalmazza a 
rendelkezésre állási támogatást, bérpótló juttatást, ápolási díjat.
Forráshiányunkra, mely 2200 e Ft volt ÖNHIKI.pályázattal 2,197 e Ft-ot kaptunk.

A működési  bevételek  teljesítése  az első félévnek  megfelelően  időarányosan alakul,  mely 
bérleti díjakat, lakbérbevételt, szolgáltatási díjakat tartalmaz.
 
A játszótér felújítására 15.337 e Ft összegű fejlesztési hitelt vettünk igénybe a pályázati pénz 
utólagos finanszírozása miatt.
Igénybe vettük a 3 millió Ft összegű folyószámla hitelkeretünket 1.158 e Ft összegben.

ELMÜ. osztalékra kaptunk további  95 e Ft-ot,  a  vagyon bérbeadásra/közmű/  190 e Ft-ot. 
Helyi  adóbevételünk  (iparűzési,  kommunális,  talajterhelési)  a  félév  folyamán  86  %-os 
teljesítésű, melyből az iparűzési adóbevétel 200 e Ft-tal meghaladta a tervezettet.

Az állami támogatások bevétele az I. félévnek megfelelően időarányosan alakult.

Az összes bevételünk az I. félévben 34,286 e Ft.   

Kiadásaink az I. félévben

Bér és járulékokra   3,718 e Ft 
Dologi (víz,villany,gáz,telefon,karbantartás)   5,419
Átadott p.e. (iskola,óvoda,körjegyzőség)   2,360
Segélyek (gyerm.véd.tám,szoc.,mozg.korl.)   1,744
Előző évi pénzmaradvány visszafizetése államnak      273
Játszótér felújítására 19,171
Csapadékvíz elvezetésre      555
Orvosi rendelőhöz bejárati kapu készítése      225
Közösségi ház kialakításához      256
Átfutó kiadás bérekre      512

Mindösszesen: 34,233 e Ft
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A helyi adóbevételek hátraléka az I. félévben 2.300 e Ft. Számla egyenlegünk június 30-án 53 
e Ft.

2.) Pályázatokról tájékoztatás

Rományik Ferenc polgármester:  2011. évben a településőri pályázatot nem írták ki, ezért 
2010. december 31. napjával megszűnt.
- Már a költségvetés ismertetésnél is említette, a képviselő-testületet döntött az úgynevezett 
ÖNHIKI pályázat benyújtásáról A pályázaton 2.197 e Ft-ot sikerült nyerni.
Idén  megváltozott  a  közcélú  foglalkoztatás.  A  települések  a  településre  meghatározott 
keretösszeget  kaptak,  mellyel  gazdálkodhattak.  A hosszú  távú foglalkoztatásra  1.059 e Ft 
jutott, a rövid távú foglalkoztatásra pedig 379 e Ft. 
- A művelődési ház akadálymentesítésére 14.616 e Ft-ot kaptunk, melynek önrésze 731 e Ft, a 
kivitelezés  már  a  jövő  héten  indul.  Ezt  a  fórumot  is  a  munkálatok  miatt  kellett  most 
megtartani. Várhatólag jövő tavaszig a művelődési házat nem tudjuk igénybe venni. 
- Felszíni vízelvezetésre határon átnyúló pályázatot sikerült benyújtani, amit meg is nyert a 
település.  A pályázat 733.550 eurós, melyhez 5 %-os önrészt kell biztosítani.
- Előkészítés alatt  áll  szintén határon átnyúló  pályázat,  mely megvalósítja  Szob és Letkés 
között a kerékpár közlekedést. 2,5 millió euró a maximálisan igényelhető támogatás, ezért a 
kerékpár út folytatása Vámosmikoláig egyenlőre csak tervezési szinten valósul meg. 
- Szintén elnyert pályázat a közösségi tér kialakítása, de majd az eddig elindított pályázatok 
kivitelezése után tudjuk megkezdeni.
- 2009. évben pályázatot nyújtottunk be focipálya felújítására, de elbírálásra még nem került.
-  Céljaink  között  szerepel  még  csónakkikötő  kialakítása,  de  csak  pályázat  útján  tudnánk 
megvalósítani és eddig még nincs kiírása.
-  Szintén  sokat  emlegetett  cél  a  járdafelújítás.  A  kerékpár  út  kialakításával  egy  része 
megvalósulna, amennyiben nyer a pályázat. A Véber Norbert házánál jönne fel a kerékpárút, 
és a Petőfi utca végén térni vissza a töltésre. Ebben a projektben ez a járdaszakasz kiépítése 
valósult meg.
-  Az  Ipoly  híd  építésével  kapcsolatban  engedélyezési  eljárás  folyik,  a  kivitelezési  tervek 
augusztus végére várhatóak. Ezt követi majd a kivitelező kiválasztása közbeszerzés keretén 
belül. 
- A település központjának kialakítására kiírás hiányában pályázni még nem tudtunk.

3.) Falunapról tájékoztatás

Rományik Ferenc polgármester:  Idén szeptember 3. napjára tervezik a falunapot,  sajnos 
konkrétumot nem tud még mondani egyeztetés alatt áll.
Egyéb rendezvények: A rendezvények megtartását nehezíti a művelődési ház felújítása, ezért 
az idősek napja elmarad. A mikulást úgy gondolta a tagóvodában tartanák. Az előző évekhez 
hasonlóan a karácsonyi ünnepség megtartására a tagóvoda előtti közterület adna helyet, ahol 
felállításra kerül a falu karácsonyfája. A szokásos Galla túrát december 28-ára tervezzük.

Szeretne  tájékoztatást  adni  a  közmunkások  eddigi  feladatairól  is.  Részt  vettek  a 
virágosításban, virágládák készítésében, zöldterület karbantartásában.

Több szomorú esetről is szót kíván ejteni, 2011. április 29. napjára készült el a település új 
játszótere.  Rongálások  már  történtek,  a  gumilapokból  kitörtek  darabokat,  a  fiatalok 
rágyújtanak és cigarettáznak a játszótéren. Megdöbbentő módon viráglopásokra is sor került, 
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a tagóvodánál, a művelődési háznál, a tűzoltókocsiról pedig virágládával együtt vitték el. Az 
önkormányzat mindent meg tesz azért, hogy ez a kis település Európai Unióhoz illően nézzen 
ki és igen sajnálatos, hogy ezek az esetek bekövetkeztek.

4.) Lomtalanításról egyeztetés

Rományik  Ferenc  polgármester:  Tájékoztatja  a  település  lakosságát,  hogy  panaszlevél 
érkezett  lomtalanítás  ügyében az  Állampolgári  Jogok Országgyűlési  Biztosához.  A Biztos 
elmarasztalta  az  önkormányzatot  melynek  következménye  pedig  az,  hogy  2012.  évtől  a 
lakossági szemétszállítási  díjban beépítésre kerül a lomtalanítás költsége a szennyező fizet 
elvéből  kifolyólag.  Eddig  az  önkormányzat  elvégeztette  saját  költségvetésből.  Azóta 
megszervezésre került egy elektronikai hulladékgyűjtés és ősszel megpróbálja megszervezni a 
lomtalanítást is az önkormányzat, melynek a költségét még magára vállalja. 

Néhány szót szeretne még ejteni a Kistérségi Társulásról. 13 települést fog át a társulás, mely 
12 500 fő él. 2010. november 18. napjától a Társulás elnökének választották. Alelnökei: Kiss 
László  (Márianosztra)  Gyenes  Zoltán  (Bernecebaráti).  Társulás  látja  el  a  közoktatást, 
családsegítő és gyermekjóléti  szolgálat,  belső ellenőrzés stb. Sor került  a két felső tagozat 
megszűntetésére (Kemence, Nagybörzsöny) és Letkésen a 3. és a 4. osztály összevonására. 
Ezekre az intézkedésekre a gyermeklétszám csökkentése miatt került sor. Amennyiben nem 
tudunk eleget tenni a jogszabályban meghatározott minimális osztálylétszámnak a kiegészítő 
normatíva nem igényelhető.

Befejezésül kéri ismételten a lakosságot, hogy ötleteikkel segítség az önkormányzat munkáját, 
a település fejlődését.

5.) Közmeghallgatás

Cseresznye  András: Nagy  megelégedettséggel  hallgatta  a  rengeteg  benyújtott  és  elnyert 
pályázatot. Gratulál és ez nagyon jó. A lomtalanítással kapcsolatban miért kell ráterhelni a 
lakosságra  a  díjat?  A  költségvetési  beszámolóan  nagyon  sok  milliókat  hallott,  szeretné 
megkérdezni miért ilyen magas a költségvetés?

Rományik  Ferenc polgármester: Sajnos  a  jogszabályok  kimondják,  hogy a  lomtalanítás 
díját  be  kell  építeni  a  szemétszállítási  díjba  a  szennyező  fizet  elv  alapján.  De  meg  kell 
említeni azt a tényt is, hogy a környező településeket is figyelembe véve Ipolydamásdon a 
legalacsonyabb a szállítási díj.
A költségvetés a megvalósításra kerülő pályázatok miatt ilyen magas.

Manga László:  A kutya ügyében szeretné, ha olyan döntés születne ami megnyugtató. Az 
nem használ, ha büntetünk.
A többi kérdése Györkő Zsolt képviselőhöz szól. Miért piszkálja az almáskert tulajdonosát? 
Az az ember többet adott a falunak már, mint bárki. A játszótér társadalmi munkájában sem 
vett részt a képviselő úr. Az nem válasz, hogy nem tudott arról, hogy a játszóteret csinálják.

Bahil  Emilné  dr.  körjegyző:  Szabálysértési  eljárás  van  folyamatban,  mely  jogilag 
szabályozott és meghatározza ez eljárás menetét és a szabálysértést elkövető szankcionálását.

Györkő Zsolt képviselő: Ő azért képviselő, hogy a lakosság érdekét képviselje úgy az egész 
lakosságát, mint ahogy egy-egy lakosét. Jogszabályok megsértésével működik az almáskert. 
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Épült  egy kis  hűtőház ami  zavarja  az ott  lakokat,  rontja életminőségüket.  Olyan épületek 
vannak amik illegálisan épültek fel. Az almáskert miatti zajhatás elviselhetetlen. A tervezett 
hűtőház magasság nem felel meg rendeletünkben foglaltaknak, mivel 4,5 m a megengedett és 
8 méterre lett megtervezve. A forgalom miatt az utat is tönkre tették.
 
Orbán József  vállalkozó:  Nem így van,  nem igaz.  2008-ban épült  épületek  szabályosan 
lettek  építve,  illetve  a  megtámadott  hűtőház  kérdését  a  másodfokú  építési  hatóság 
jóhiszeműség miatt fenntartotta. Az utat is meg fogjuk csináltatni.

Orgován János:  Nem érti a zaj problémát, úgy veszi észre csak az Orbán Úr által végzett  
tevékenység okoz problémát. A Petyerák Úr mezőgazdasági gépei, ami szintén a József Attila 
utcai lakóépületek mögött elhelyezkedő földeken dolgoznak azok nem zajosak. Orbán Úr 10-
15 embernek ad munkalehetőséget, de egyébként a hűtőház csendes.

Tollár József: Nem érti a vállalkozót érő sorozatos támadásokat. Az épület  magassága nem 
befolyásolja a zajhatását.

Györkő Zsolt képviselő:  Nem tartották tiszteletbe a rendeletbe foglaltakat, a jogszabályok 
betartására és betartatására tett esküt.

Simon Nándor: Miért igazodjon 400 ember három-négy emberhez. Akik a Fő utcán laknak, 
többek között Ő is, a gépjárműforgalom nem alkalmankénti, hanem mindennapos. A zajhatás 
itt is rontja az életkörülményeket.

Györkőné  Szántai  Alexandra:  Hozzájuk  fordulnak  az  emberek  segítségért,  mert  nem 
vállalják fel saját maguk a problémájuk intézését. Említést tettek többek között a kukorica 
szárának sárgulásáról, amit a permetszer okozott.

Havasi Pál: Valóban kikerültek a kutyák az almáskertbe de a gazdájuk elfelejtette mondani, 
hogy milyen problémák voltak velük, amiről nekik fogalmuk sem volt. Ne tudjanak kiszökni 
megcsinálták a kerítést amit szétszednek. Hiába adják vissza a gazdájuk visszadobálja őket az 
almáskertbe.

Orbán József:  Már a számát sem tudja hányadik feljelentés érkezik. Amíg a Képviselő Úr 
nem költözött ide semmi probléma nem volt a József Attila utcában, most már sorra jönnek a 
feljelentések. Minden szabálynak megfelelnek, a lakosság érdekében átterveztettük az épületet 
is.

Rományik Ferenc:  Orbán József jogerős hatósági engedéllyel rendelkezik. A Képviselő Úr 
pedig  magánszemélyként  jár  el  és  nem képviselőként,  mert  a  képviselő-testület  ebben  az 
ügyben nem foglal állást, mert nem tartozik a hatáskörébe.

Ziman Albinné:  80 éve él talán a településen a legközelebb a főúthoz és még a zaj nem 
zavarta. Nem hiszi el, hogy a vállalkozó működése olyan nagy gondot jelent.

Zimonyi Zsolt:  A felszíni vízelvezetés problémájára szeretne megoldást találni. Parlagfűvel 
kapcsolatban szeretné megkérdezi mi az eljárás.
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Rományik Ferenc: Erre szolgál a pályázatok között említett és megnyert felszíni vízelvezés. 
Sajnos  a  pályázat  utófinanszírozású  az  önkormányzatnak  nem kis  fejtörést  fog  okozni  az 
önrész és az előfinanszírozás előteremtése.

Bahil Emilné dr. körjegyző: A belterületi parlagfű mentesítés tartozik a jegyző hatáskörébe, 
az eljárás a közérdekű védekezés elrendelésig tart helyi szinten, már a bírságolás nem. Kéri 
aki parlagfűvet lát az jelentse be az illetékes hatóságnak.

Ziman Zsuzsanna: Hallgatta a helyi adóból származó kint levőséget. Nagyon soknak tartja 
erre milyen intézkedés történt. A sebes víznél nagy a szemét.

Véber Lajos alpolgármester: A napokban történik meg a szemét elszállítása.

Rományik Ferenc polgármester: Illegális szemétlerakás miatt feljelentést tett a rendőrségen. 
A kint levőség pedig az idei és az elmúlt évek alatt felhalmozódott és be nem hajtható kint 
levőségek.

Bahil Emilné dr. körjegyző: Az ilyen kérdések előtt mindig érthetetlenül áll. A kint levőség 
a lakosság nem adókövető magatartásának következménye. Nem az a kérdés, hogy miért nem 
hajtottuk be, hanem miért nem fizették be az adót. Ezért kérek mindenkit, hogy tegyen eleget 
adófizetési  kötelezettségének.  Természetesen  adóhatóságunk  a  lehetőségekhez  mérten  a 
végrehajtásról gondoskodik.

Ziman Zsuzsanna: Büdös a csatorna.

Rományik Ferenc polgármester: Megtesszük a megfelelő intézkedéseket a bűz csökkentése 
érdekében.

Orgován János: Mikor várható a híd megépítése?

Rományik Ferenc polgármester:  Amennyiben mindenkinek sikerül a határidőkhöz tartani 
magát a jövő év tavaszán talán elkezdődhet a kivitelezés.

Több kérdés, hozzászólás nem lévén megköszöni a részvételt, és a falugyűlést bezárja.

              

K.m.f.

     Rományik Ferenc                                                   Bahil Emilné dr.
polgármester                                                            körjegyző
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